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B e r e t n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  o m  s æ r l i g t  s t a t s t i l s k u d  t i l  

o p r e t t e l s e  a f  l o k a l e  l y d a v i s e r  f o r  b l i n d e  o g  s v a g t s e e n d e  

[af Ingerlise Koefoed (SF) m. fl.] 

Udvalget har behandlet beslutningsforsla- 
get i en række møder og har herunder stillet 
en række spørgsmål til ministeren for kultu- 
relle anliggender, som denne har besvaret 
skriftligt. 

Desuden har udvalget modtaget en skrift- 
lig henvendelse fra Dansk Blindesamfund. 

Da forslaget er en genfremsættelse af et i 
folketingsåret 1979-80, 2. samling, fremsat 
forslag, har udvalget behandlet de spørgsmål, 
som udvalget dengang stillede til ministeren 
for kulturelle anliggender, og som denne be- 
svarede skriftligt. 

Udvalget har endvidere behandlet de 
skriftlige henvendelser fra De storkøben- 
havnske Folkebibliotekers Samarbejdsudvalg 
og fra Blindes Kultur- og Litteraturoriente- 
ring, som udvalget ligeledes modtog i folke- 
tingsåret 1979-80. Udvalget har herunder 
erindret sig det foretræde sidstnævnte organi- 
sation havde for udvalget. 

Udvalgets arbejde med beslutningsforsla- 
get er blevet afsluttet, fordi ministeren for 
kulturelle anliggender den 26. marts 1981 

fremsatte forslag til lov om ændring af lov 
om folkebiblioteker m. v., som har imøde- 
kommet beslutningsforslaget, idet der fore- 
slås en ændring i folkebibliotekslovens be- 
stemmelse om tilskud af en dispositionssum, 
således at der af denne kan anvendes indtil 
2,5 mill. kr. årligt til støtte til oprettelse og 
drift af kommunale lydaviser for blinde og 
svagtseende og andre, der ifølge ophavsrets- 
lovens § 18, stk. 2, er berettiget til at benytte 
dem. 

Et mindretal (socialistisk folkepartis med- 
lem af udvalget) havde gerne set, at beslut- 
ningsforslaget var blevet direkte anvendt i 
det af kulturministeren fremsatte forslag, idet 
dette bl. a. i finansieringsformen forekommer 
svagere end beslutningsforslaget. Det er lidt 
mistænkeligt, at regeringen ikke kan tage et 
forslag fra oppositionen direkte. Mindretallet 
er imidlertid af den indstilling, at opfyldelsen 
af de blindes og svagtseendes krav om bedre 
lokal information er vigtigere end mere eller 
mindre spidsfindige lovformuleringer. 

P. u. v. 

LASSE BUDTZ 
formand 


